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Protokół nr XXVII/01 
 z XXVII Sesji Zwyczajnej 

Rady Powiatu Wejherowskiego 
 z dnia 29 czerwca i 2 lipca 2001 r. 

 
 
Ad.1. 

Przewodniczący Rady Powiatu Wejherowskiego – pan Eugeniusz Gajewski 
– na podstawie listy obecności (załącznik nr 1) stwierdził prawomocność 
posiedzenia i dokonał otwarcia obrad o godz. 10.00. Następnie Przewodniczący 
powitał przybyłych gości zgodnie z załącznikiem nr 2.  

Przewodniczący poinformował obecnych, że w okresie między sesjami 
zginął syn radnego Mariana Nikla oraz zmarł ojciec radnego Józefa Reszke, w 
związku z tym radni i obecni goście uczcili minutą ciszy ich pamięć 

Następnie Przewodniczący zwrócił się z pytaniem o uwagi do porządku 
obrad sesji. Wicestarosta – Marek Panek w imieniu Zarządu Powiatu 
zaproponował następujące zmiany w porządku obrad: 
 skreślenie punktu 6 dotyczącego polityki kadrowej zarządu. Wicestarosta 

stwierdził, że zarząd nie uchyla się od odpowiedzialności, chodzi jednak o 
sprecyzowanie tego punktu, co pozwoliłoby zarządowi na przygotowanie się 
do konkretnych odpowiedzi;  

 skreślenie z porządku obrad punktu 7. Były dyrektor Muzeum Piśmiennictwa i 
Muzyki Kaszubsko-Pomorskiej pan Bogusławow Breza otrzymał propozycję 
objęcia stanowiska zastępcy dyrektora d/s muzealnictwa; 

 skreślenie punktu 10 w związku z nie przedstawieniem zatwierdzonego 
bilansu z Zespołu Opieki Zdrowotnej w Wejherowie; 

 skreślenie punktu 11 dotyczącego sprzedaży nieruchomości zabudowanych 
przychodniami zdrowia ze względu na brak akceptacji Komisji Rady; 

 skreślenie punktu 16 dotyczącego uchwalenia statutu Liceum Technicznego w 
Strzepczu. 

Przewodniczący Klubu Radnych Unii Wolności Dariusz Rytczak oświadczył, że 
punkty 6 i 7 zostały umieszczone w porządku obrad na wniosek Klubu i jego 
członkowie nie widzą podstaw do ich wykreślenia. W punkcie 6 dotyczącym 
polityki kadrowej nie chodzi tylko o zwolnienie dyrektora Muzeum, lecz chodzi o 
ocenę całości polityki kadrowej. Radny Piotr Mazurowski poparł stanowisko 
Klubu Radnych Unii Wolności i ponadto wniósł o zmianę punktu 11 na 
wyrażenie opinii Rady, co do sprzedaży nieruchomości zabudowanych 
przychodniami zdrowia. W ten sposób Rada wytyczyłaby zarządowi kierunek 
działania. Wicestarosta odpowiedział, że otrzymał od komisji wręcz odwrotne 
sugestie. 

Radny Ludwik Bach zauważył, że zarząd nie może wnioskować zdjęcia z 
porządku punktów, które zgłosiły inne podmioty. Wicestarosta stwierdził, że 
zarząd poprosił jedynie wnioskodawcę o sprecyzowanie tego punktu i o 
przeniesienie go na następną sesję. Następnie radny Jan Nowicki w imieniu 
Komisji Rewizyjnej wniósł o wprowadzenie do porządku obrad w punkcie 10 
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uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi na Powiatowego Inspektora Nadzoru 
Budowlanego. W związku z tym, że innych uwag nie zgłoszono Przewodniczący 
zarządził głosowanie nad poszczególnymi propozycjami zmian w porządku 
obrad: 
 skreślenie punktu 6 dotyczącego polityki kadrowej zarządu – 7 osób za, 

przeciw 39 osób, wstrzymały się 4 osoby. Wniosek upadł.  
 skreślenie z porządku obrad punktu 7– za 8 osób, przeciw 38 osób, 

wstrzymały się od głosu 4 osoby. Wniosek upadł. 
 skreślenie punktu 10 – za 48 osób, przeciw 1 osoba, wstrzymała się od głosu 1 

osoba. Wniosek został przyjęty.  
 skreślenie punktu 11– za 47 osób, przeciw 2 osoby, wstrzymała się od głosu 1 

osoba. Wniosek został przyjęty.  
 skreślenie punktu 16 –wniosek został przyjęty jednogłośnie.  
 wprowadzenie do porządku obrad w punkcie 10 uchwały w sprawie 

rozpatrzenia skargi na Powiatowego Inspektora Nadzoru Budowlanego – 
wniosek Komisji Rewizyjnej przyjęto jednogłośnie. 

 zmiana punktu 11 na wyrażenie opinii Rady, co do sprzedaży nieruchomości 
zabudowanych przychodniami zdrowia - 40 osób za, przeciw 7 osób, 
wstrzymały się od głosu 3 osoby. Wniosek radnego Piotra Mazurowskiego 
został przyjęty.  

 
Porządek obrad wraz z zaproponowanymi zmianami został przyjęty (w 
głosowaniu na 50 obecnych członków rady za głosowały 49 osoby, 1 osoba 
wstrzymała się od głosu ). 
 

Po czym Przewodniczący zapytał o uwagi do protokołu z XXVI Sesji 
Zwyczajnej Rady Powiatu Wejherowskiego z dnia 25 maja 2001 r. W związku z 
tym, że radni uwag nie zgłosili Przewodniczący ogłosił głosowanie, w którym 50 
obecnych członków Rady jednogłośnie przyjęło niniejszy protokół. 
 
Ad.2. 

W dalszej części Przewodniczący Rady poinformował o: 
- wysłaniu do NIK-u w Gdańsku opinii Komisji Rewizyjnej dotyczącej 

wystąpienia pokontrolnego NIK; 
- wpłynięciu pisma od Pomoskiego Urzędu Wojewódzkiego w Gdańsku 

dotyczącego zlikwidowanego Powiatowego Ośrodka Profilaktyki i Wczesnej 
Terapii Uzależnień w Wejherowie;  

- wpłynięciu pisma od Gerarda Labudy w sprawie uznania Matki Bożej 
Wejherowskiej Patronką powiatu wejherowskiego; 

- wpłynięciu pisma od radnej Zofii Borakowskiej w sprawie urealnienia opłat za 
media; 

- uchwale zarządu o zawieszeniu Jarosława Borowca w czynnościach Dyrektora 
szkoły, piśmie absolwentów tej placówki, piśmie Dyrektora J.Borowca 
wyjaśniającym zarzuty zawarte w zawieszeniu oraz wniosek Rady 
Pedagogicznej tej szkoły; 
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- piśmie byłego Dyrektora Muzeum Piśmiennictwa i Muzyki Kaszubskiej 
Bogusława Brezy, piśmie pana Krzysztofa Otlewskiego dotyczącego 
wniosków pokontrolnych oraz pismach z protestami przeciwko odwołaniu ze 
stanowiska pana Bogusława Brezy między innymi od: prof. Andrzeja 
Zbielskiego, prof. Edwarda Brezy, Zespołu Szkół Publicznych Nr 1 SP Nr 6 w 
Kościerzynie, Zrzeszenia Kaszubsko-Pomorskiego oddział w Kościerzynie, 
Muzeum Kaszubskiego w Kartuzach, Zenona Lica, Izabeli Kepka, Danuty 
Pioch, prof. Jerzego Tredera, Instytutu Kaszubskiego, Związku Harcerstwa 
Rzeczypospolitej, prof. Zygmunta Szultka, prof. Wiktora Peplińskiego, 
Zarządu Głównego Zrzeszenia Kaszubsko-Pomorskiego w Gdańsku; 
Wojciecha Wiła, Stanisława Kruszyńskiego, Andrzeja Zbierskiego.  

 
Następnie radny Andrzej Zieleniewski w imieniu Klubu Radnych P.O. wniósł o 
zarządzenie przerwy. Po czym radny Marian Nikiel zapytał Przewodniczącego 
Rady o pismo z dnia 31 maja b.r. Komisji Koła NSZZ „Solidarność” 
pracowników Oświaty i Wychowania przy Zespole Szkół Ogólnokształcących w 
Wejherowie podpisane przez mgr Ryszarda Kaczyńskiego. Przewodniczący Rady 
Eugeniusz Gajewski oświadczył, że tego pisma nie otrzymał i dlatego nie 
przekazał do wiadomości radnym. Po czym zarządził 10 minutową przerwę. 

Po przerwie Przewodniczący Rady wznowił obrady i zapytał starostę, czy 
przychyla się do prośby radnych o rozpoczęcie debaty i przesunięcie punktu 3 na 
później. Starosta Grzegorz Szalewski nie przychylił się do w/w prośby.  
 
Ad.3. 

Sprawozdanie Zarządu z prac między sesjami (załącznik nr 3) przedstawił 
starosta Grzegorz Szalewski. Do powyższego nie zgłoszono uwag. 
  
Ad.4. 
 Przewodniczący Komisji Edukacji Maciej Tamkun powitał obecnych gości 
i przedstawił porządek debaty. Następnie głos w debacie zabrali: 
 Etatowy członek zarządu pani Gabriela Lisius, która  przedstawiła informację 

o pracy powiatu w zakresie tworzenia nowej sieci szkół ( załącznik nr 4); 
 Naczelnik Wydziału Edukacji pan Mirosław Lademann, którego wystąpienie 

stanowi załącznik nr 5; 
 Dyrektor Powiatowego Urzędu Pracy pan Leonid Lech którego wystąpienie 

stanowi załącznik nr 6; 
 Wiceminister Edukacji Wojciech Książek, który powiedział, że zbliża się 

wrzesień 2002 roku i zaczną funkcjonować nowe licea. Ponieważ reforma 
została przyjęta przez parlament jesteśmy zobowiązani dopracować szczegóły. 
Jego zdaniem nie jest zasadne tworzenie w powiecie dodatkowych liceów 
profilowanych, być może poza Choczewem i Gniewinem. Zaznacza się 
wyraźny spadek demografii w skali kraju, nie widać jednak tego w powiecie 
wejherowskim. Rynek pracy w Trójmieście jest korzystny. Spora ilość 
uczniów chce kształcić się w Gdyni. Zakładaliśmy, że 80% uczniów będzie się 
uczyć w liceach, jak widać z przedstawionej prognozy tylko 71% uczniów 
zamierza uczęszczać do liceum. Pozytywne jest to, że powiat nie planuje się 
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likwidacji szkół, nawet w Bojanie powstanie liceum. Zdaniem Wiceministra 
starostwo przyjęło dobrą linię działania. Należy brać pod uwagę aspiracje 
uczniów – najważniejszy jest uczeń. W miastach znajduje się 4 razy więcej 
ludzi wykształconych niż na wsi. 40% absolwentów to bezrobotni. 50% 
absolwentów technicznych nie wybiera pracy w zawodzie. Następnie 
przedstawił następujące założenia na przyszłość: 

- jak najwyżej należy doinwestować placówki oświatowe oraz warsztaty 
szkolne; 

- powinny być zorganizowane przekwalifikowania ; 
- pomoc materialna dzieciom najuboższym; 
- należy dokształcać dyrektorów; 
- w każdym liceum powinna znajdować się pracownia komputerowa. 

 
W konkluzji swego wystąpienia stwierdził, że edukacja musi być mądra i 

racjonalna. Należy kłaść nacisk na naukę języków obcych i informatykę. Ponadto 
można uczyć młodzież patriotyzmu poprzez naukę języka regionalnego tj. w 
przypadku powiatu wejherowskiego języka kaszubskiego. Po czym podziękował 
wszystkim obecnym i wręczył upominki – książki i broszury dotyczące edukacji.  
 Poseł RP Franciszek Potulski stwierdził, że jest zwolennikiem utrzymania 

szkół średnich kończących się maturą. Jest zaniepokojony wzrastającym 
bezrobociem ludzi z wyższym wykształceniem. Jego zdaniem absolwenci 
liceów profilowanych będą w 100% bezrobotnymi. Sytuacja na rynku pracy za 
6-8 lat będzie zupełnie inna, a w chwili obecnej podejmujemy decyzje. Trzeba 
brać pod uwagę, że będą nas obowiązywały wymogi europejskie. Trzeba 
patrzeć na obecną sytuację w krajach zachodnich, u nas będzie tak za ok. 6 lat. 
Ustawa czyszcząca zwiększa znaczenie kuratora, między innymi będzie 
wyrażał zgodę na likwidację szkół. Nauczyciele powinni być dobrze 
przygotowani do reformy. Budżet tegoroczny zakłada zwolnienie 150 
nauczycieli. 

 Radna Elżbieta Rogala-Kończak, która zauważyła, że młodzież w dużych 
miastach chce się uczyć, natomiast w gminach ten poziom spada. Ponadto 
powiedziała, że nie ma opinii, czy szkoły wiejskie mają być, czy nie. 
Utrzymanie liceum profilowanego w Strzepczu jest zasadne, ponieważ ta 
młodzież na pewno nie uczyła by się w Wejherowie. Jej zdaniem nie należy 
przekreślać szkół wiejskich. Jeśli chodzi o pomoc materialną dla dzieci nie 
dotarły dotąd na to środki. Może nastąpić niedobór w szkołach w Wejherowie, 
ze względu na niż demograficzny uczniowie mogą chcieć uczyć się w 
szkołach gdyńskich. 

 Radny Józef Reszke ustosunkował się do wypowiedzi Posła Potulskiego w 
sprawie ustawy czyszczącej. Gdy gmina będzie chciała zlikwidować szkołę, a 
kurator się nie zgodzi to kto będzie to finansować. Jest to dualizm, co jak 
okazało się w praktyce nie jest dobrym rozwiązaniem. Jeżeli rządzący nie 
zabezpiecza finansowania, to nie będzie dobrze i szkoły będą likwidowane. 

 Radny Władysław Hirsch zapytał, czy prawdą jest, że zmniejszone zostaną na 
niepubliczne szkoły subwencje oświatowe o 50%.Jeśli jest to prawda to szkoły 
w gminach padną. 
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 Radny Piotr Mazurowski podziękował Wydziałowi Edukacji za 
przygotowanie przedstawionych dokumentów. Jego zdaniem jednak pojawiają 
się duże rozbieżności. Zaapelował by zaniechać upolityczniania. Klub 
Radnych SLD nie jest gorącym zwolennikiem reformy. Jednak apeluje o 
wyłączenie edukacji z „politycznych harców”. Należy stworzyć wieloletni 
program – projekt sieci. Musi on zawierać skróty zrozumiałe dla fachowców. 
Młodzież ma prawo wyboru i nie może być poddawana naciskom 
administracyjnym. Powinny funkcjonować trwałe zasady: 

- długoplanowy plan dotyczący bazy lokalowej szkół; 
- polityka kadrowa, która nie oburza środowiska nauczycieli; 
- w gminach – problem uczniów, którzy nie rokują nadziei na ukończenie 

gimnazjum; 
- dbałość o poziom nauczania. 
 Radny Marian Nikel zaapelował o pomyślenie o uczniach i nie 

eksperymentowanie na nich i nauczycielach. Nie można sobie pozwolić na 
eksperymenty, wszystko musi być dobrze przygotowane. 

 Radny Mariusz Mówka stwierdził, że nie mamy nic do zaoferowania 
młodzieży. Powinniśmy skupić się w kierunku działań w postępowaniu z 
bezrobotnymi. 

 Starosta Grzegorz Szalewski zauważył, że: 
- Rada Powiatu musi przyjąć kierunek oświaty, tak by gospodarka w tym 

zakresie prawidłowo funkcjonowała. 
- Wszystkie dzieci są nasze – to hasło apolityczne 
- Zrzeszenie Kaszubsko-Pomorskie utrzymuje 3 szkoły. Utrzymanie małych 

szkół daje możliwość obniżenia kosztów, zmniejszenia wydatków. Nie może 
być tak, że na placówki prywatne będą zmniejszone subwencje. 

 Poseł Franciszek Potulski odpowiedział, na niektóre poruszone kwestie: 
- Mają być pieniądze na oświatę. Dyskusja o dochodach jest bardzo ważna; 
- powstanie liceum w Strzepczu jest dobrym pomysłem; 
- Relacja gmina-kurator -nie podzielił zdania, że nie jest ona dobra; 
- Poziom realizacji zadań edukacyjnych nie może zależeć od gminy. Związki 

zawodowe są pełnoprawnymi partnerami w rozmowach; 
- Jeśli chodzi o płace to jest zwolennikiem 0,75%; 
- Dodatek motywacyjny powinien być ruchomy; 
- Co do finansowania szkół niepublicznych jest pełen sprzecznych uczuć. 

Subwencja jest własnością samorządu. W każdym razie na pewno rozważana 
jest propozycja obniżenia subwencji o 50%; 

- Dla wszystkich nauczycieli powinna funkcjonować karta nauczyciela; 
- Jest przeciwnikiem reformy oświatowej, strukturalnej. Niestety jest to już 

zatwierdzone i należy kontynuować prace; 
- O pensjach nauczycieli powinien decydować dyrektor szkoły. 
 Wiceminister Wojciech Książek wypowiedział się w sprawach: 
- subwencji na uczniów uczących się języka kaszubskiego, dodał, że jeżeli 7 

uczniów deklaruje naukę to organ prowadzący musi ją zorganizować; 
- należy tworzyć w powiatach Ośrodki Doradztwa Szkolnictwa Metodycznego; 
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- tworzona jest duża liczba aktów prawnych, są sygnały od niektórych struktur, 
że jest ich za mało. 

 
Ad.5. 

Informację na temat przeprowadzonych konkursów na dyrektorów w 
Zespole Szkół Ogólnokształcących w Wejherowie, w Szkole Zasadniczej 
Rzemiosł Różnych w Redzie oraz w Zespole Szkół Samochodowych w 
Wejherowie przedstawiła Członek zarządu pani Gabriela Lisius (załącznik nr 7). 

Po czym wywiązała się dyskusja między radną Elżbietą Rogala-Kończak a 
członkiem zarządu panią Gabrielą Lisius. Radna zapytała z jakiego powodu 
kuratorium nie zatwierdziło konkursu na dyrektora w Szkole Zasadniczej 
Rzemiosł Różnych w Redzie. Pani Lisius przeczytała uzasadnienie kuratorium – 
powód brak wymaganych dokumentów. Radna zapytała kto zawinił, że wymogi 
formalne nie zostały spełnione. Pani Lisius wyjaśniła, że komisja konkursowa 
zbadała dokumenty i zakwalifikowała kandydaturę zgodnie z regulaminem. Pani 
Renata Czoska złożyła wniosek i ostatnią ocenę przebiegu pracy zawodowej. 
Wydział Edukacji zwrócił uwagę, że ocena została wystawiona ponad 5 lat temu, 
niezwłocznie zwrócił się do szkoły i kuratorium o nadesłanie aktualnej. Z naszej 
strony nie było uchybień i sprawa była załatwiana szybko. Niestety kuratorium 
podważyło wyniki ze względu na brak potwierdzonej oceny w dniu konkursu. 
Radna Elżbieta Rogala-Kończak stwierdziła, że winny jest Wydział Edukacji, 
ponieważ były oceny szkoły i kuratorium – wyróżniające, wydział dał ocenę 
tylko dobrą i wówczas należało uzgodnić z kuratorium jaka jest ocena ogólna. 
Pani Renata Czoska prosiła Naczelnika Wydziału pana Mirosława Lademanna o 
opinię, on zaś stwierdził, że nie ma czasu dzwonić do kuratorium. W ten sposób 
pani dyrektor nie miała szans zostać dyrektorem. Jest to jawna manipulacja.  

Następnie głos w dyskusji zabrali: 
 radny Krzysztof Krzemiński, który zauważył, że niewątpliwie 

niedociągnięciem pani Dyrektor Renaty Czoski było brak aktualnej oceny. 
Ten błąd dzięki Naczelnikowi Wydziału panu M.Lademannowi próbowano 
naprawić. Udało by się gdyby nie różnica w ocenie starostwa i kuratorium. 
Należało po prostu przesunąć termin konkursu. Pani Dyrektor otrzymała w 
konkursie ocenę wyróżniającą. Jest więc akceptowana przez całe środowisko. 
Radny stwierdził, że jest bardzo zbulwersowany sposobem przeprowadzenia 
konkursu. 

 Jerzy Conradi – członek zarządu i przewodniczący komisji konkursowej 
przytoczył przepisy § 4 Regulaminu, w którym jasno jest określone, że 
Wydział Edukacji dokonuje sprawdzenia dokumentów dopuszczających do 
udziału w konkursie. Zauważył, że jest tokolejne zastrzeżenie do pracy 
Wydziału Edukacji. 

 Radna Elżbieta Rogala-Kończak zauważyła, że była to ewidentna zła wola ze 
strony starostwa. 

 Przewodniczący Rady Eugeniusz Gajewski poinformował, że dyrektor ZSS 
pan Stanisław Zalewski czekał na otrzymanie oceny 3 miesiące. 
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 Pani Gabriela Lisius poinformowała, że ustawowy termin wystawienia oceny 
to 3 miesiące, a starostwo zrobiło wszystko by sprawę opinii Pani Czoski 
załatwić jak najszybciej. 

 Radny Władysław Hirsz stwierdził, że odpowiedzialne osoby nie dopełniły 
swych obowiązków. Ponadto należy sprawdzić, czy nasz regulamin jest 
zgodny z obowiązującym prawem. Niewątpliwie pani Dyrektor Renata 
Czoska wygrała konkurs. Należy więc załatwić pozytywnie sprawy formalne. 

 Członek zarządu pani Gabriela Lisius przypomniała, że regulamin był 
uchwalony w 1999r. i niewątpliwie widać w nim wiele niedociągnięć. 

 Radny Józef Reszke stwierdził, że pani G. Lisius tendencyjnie nie przeczytała 
brzmienia §4. Dziwi się również, że dyrektor Zalewski złożył wniosek o 
wystawienie opinii, nie wiedząc, że będzie przeprowadzony konkurs na 
dyrektora. 

 Przewodniczący Rady odpowiedział, że gdy dyrektorom kończy się kadencja, 
to przewidują, że będzie rozpisany konkurs. 

 Radny Marian Nikel powiedział, że przedstawiono wspaniały scenariusz 
ewolucji stanowisk Zarządu, ich płytkie analizy. Znamy dyrektora, oceniamy 
go, nagle decyzja zostaje zmieniona i zostaje zawieszony. Dyrektor Jarosław 
Borowiec został wybrany. Co legło więc u podstaw zmieniania decyzji. 
Następnie wniósł o udzieleniu głosu Pani Jadwidze Jędrej oraz Ryszardowi 
Kaczyńskiemu 

 Członek zarządu pani Gabriela Lisius wypowiedziała się w sprawie pana 
Jarosława Borowca - mimo pozytywnej opinii, zarząd uznał, że istnieją 
okoliczności dyskwalifikujące dyrektora. W związku z powyższym 
obowiązuje uchwała zarządu w sprawie zawieszenia go w czynnościach. 

 Starosta Grzegorz Szalewski oświadczył, że jeśli chodzi o Dyrektor Renatę 
Czoskę, to wolą zarządu jest by objęła należne jej stanowisko. 

 Radny Wiesław Sikora wypowiedział się w sprawie konkursu na dyrektora w 
Redzie. Regulamin Rady określa wymóg złożenia oceny, ten wymóg pani 
Czoska wypełniła. W regulaminie nie ma zapisu o ocenie z ostatnich 5 lat. §17 
Regulaminu mówi o tym, że w sprawach nieuregulowanych decyduje komisja 
konkursowa. Dziwne jest działanie, gdzie w jednym wypadku opinia jest 
ważna, w innym nieważna. W sprawie pani Dyrektor należy wysłać jak 
najszybciej pismo do kuratorium. Druga kwestia to „galimatias w Ogólniaku". 
W roku ubiegłym gdy powoływany był Dyrektor Jarosław Borowiec były 
uwagi, co do jego osoby. Wnoszono o przeprowadzenie konkursu. Niestety 
nie wzięto pod uwagę merytorycznych uwag. Powstał konflikt w szkole. 
Postawiono zarzuty wobec dyrektora. Należało rozstrzygnąć, czy są 
prawdziwe. W chwili obecnej powstał pat prawny. Pan Dyrektor powinien być 
powołany na stanowisko. Jest to problem zarządu. 

 Pani Jadwiga Jędrej przedstawiła stanowisko Rady Pedagogicznej ZSO w 
Wejherowie (załącznik nr 8) 

 Pan Ryszard Kaczyński przedstawiciel Koła NSZZ „Solidarność” 
pracowników Oświaty i Wychowania przy Zespole Szkół Ogólnokształcących 
w Wejherowie, którego wypowiedź stanowi załącznik nr 9 
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 Radna Elżbieta Rogala-Kończak zapytała jak zarząd zamierza rozwiązać 
powstałe sytuacje w szkole w Redzie i Wejherowie. Ponadto stwierdziła, że 
takie sytuacje tworzy się chyba po to by obsadzać nowe stanowiska. 

  Starosta Grzegorz Szalewski odpowiedział, że wolą zarządu są działania 
zgodne z prawem a jednocześnie satysfakcjonujące środowisko. Stwierdził, że 
nie może odpowiedzieć bardziej konkretniej, ponieważ nie może osobiście 
czegokolwiek deklarować bez zgody zarządu. 

 Radny Janusz Molak stwierdził, że wydział Edukacji ośmiesza się, działa 
wbrew prawu. Jak to jest możliwe, że ktoś kto nie ma prawa uczestniczyć w 
pracach przebywa w sali, w której odbywa się konkurs. 

 Przewodniczący Rady stwierdził, że konkurs na dyrektora ZSO odbył się 
zgodnie z prawem. Kurator nie wniósł sprzeciwu, również nie przysłał na 
zebranie komisji konkursowej swych przedstawicieli. Konkurs jest 
rozstrzygnięty i jakiekolwiek dyskusje na ten temat są bezprzedmiotowe. 
Konkurs jest prawnie umocowany 

 Starosta odparł, że konkursu nie uznaje i nie podpisze powołania. 
 Radna Elżbieta Rogala-Kończak zapytała Przewodniczącego kto dał mu 

prawo ukrywać pismo skierowane do Rady, kto dał prawo do wejścia na salę 
w trakcie konkursu. 

 Przewodniczący Rady powiedział, że wyjaśniał wcześniej, że pisma nie 
otrzymał. Jeśli chodzi o władze związkowe to w placówkach szkolnych 
działają koła „Solidarności” i one nie mogą delegować przedstawicieli do prac 
konkursowych, może to zrobić jedynie związek. 

 Radny Wiesław Sikora stwierdził, że wypowiedź Starosty świadczy o tym, że 
stawia się ponad prawem. Dobrze byłby gdyby Komisja Edukacji opiniowała 
kandydatów. 

 Członek zarządu Jerzy Conradi odpowiedział, że przedmówca wykazuje 
niewiedzę w swych twierdzeniach. Kurator może wnieść zastrzeżenia do 
kandydata, nie może wnieść do pracy komisji.  

 Radny Wiesław Szczygieł wniósł o zakończenie dyskusji. 
 Radny Józef Reszke poparł wniosek. Stwierdził, że rozumie teraz dlaczego 

poprzedni Naczelnik Wydziału Edukacji pani Romanowska musiała odejść. 
Ponadto powiedział, że debata oświatowa powinna być przeprowadzona na 
osobnej sesji. Zaproponował przerwanie posiedzenia po zakończeniu punktu 8 
i wznowienie obrad 2 lipca o godz.13.00. 

 
Ad.6 

Radny Dariusz Rytczak stwierdził, że nadszedł czas rozmowy o polityce 
kadrowej zarządu. Istnienie takiej potrzeby potwierdza dyskusja, która właśnie się 
odbyła. Następnie odczytał oświadczenie Klubu Radnych Unii Wolności 
(załącznik nr 10). Stanowisko powyższe poparł Wiesław Sikora, który wystąpił w 
imieniu Klubu Radnych SLD. Stwierdził, że większość reaguje negatywnie na 
politykę zarządu. Również forma odwołania Dyrektora Brezy ze stanowiska 
budzi wątpliwości. 
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Ad.7. 
 Dariusz Rytczak w imieniu Klubu Radnych Unii Wolności przedstawił 
projekt uchwały w sprawie odwołania ze stanowiska Dyrektora Muzeum 
Piśmiennictwa i Muzyki Kaszubsko-Pomorskiej w Wejherowie.  
Po czym głos zabrał Bogusław Breza, którego wypowiedź stanowi załącznik nr 
11. Radny Marian Nikel stwierdził, że 10 lat współpracuje z panem Bogusławem 
Brezą i stwierdza, że byłoby źle gdyby ten człowiek, tak oddany sprawie miał być 
usunięty ze stanowiska. Notowania muzeum są duże. Pan Breza jest animatorem 
kultury. Stwierdził, że powinien on być przywrócony na stanowisko. Radna 
Stanisława Bujanowicz oświadczyła, że chciałaby usłyszeć informację w tej 
sprawie merytorycznej komisji. Radna Elżbieta Rogala-Kończak zapytała kto ma 
być następcą dyrektora, czy prawdą jest, że pan Kazimierz Klawiter. Starosta 
odparł, że nic mu nie wiadomo by pan Klawiter starał się o tą funkcję. Radny 
Wiesław Sikora stwierdził, że sprawa jest bardzo bulwersująca. Poprosił o 
wskazanie merytorycznych zarzutów wobec pana Brezy. Tym bardziej, że w 
chwili obecnej proponuje się mu stanowisko wicedyrektora. Radna Elżbieta 
Rogala-Kończak stwierdziła, że zadziwia ją beztroska o majątek muzeum, 
zapytała kto odpowiada za niego w tej chwili. Przewodniczący Komisji Kultury, 
Sportu i Turystyki Ryszard Hinc stwierdził, że komisja niejednokrotnie spotykała 
się z dyrektorem i przekazywała uwagi co do jego działania. Radny Janusz Molak 
stwierdził, że na komisji nie było uwag do pracy dyrektora.  

Wobec braku dalszych uwag Przewodniczący zarządził głosowanie, w 
którym 42 osoby były za przyjęciem uchwały, 3 osoby wstrzymały się od głosu.  
 
Ad.8. 
 Projekt uchwały Rady Powiatu Wejherowskiego w sprawie zmiany 
budżetu powiatu na 2001 rok wraz z autopoprawkami przedstawiła Skarbnik 
Powiatu pani Janina Szalska. W dyskusji nad projektem głos zabrali: 
 Krzysztof Krzemiński–przewodniczący Komisji Poltyki Gospodarczej, który 

poinformował, że komisja zaopiniowała projekt pozytywnie. Były jednak 
uwagi do nakładów na ul. Kosynierów w Rumi. W ciągu dwóch lat powiat 
uzyskał na tę drogę 1.700.000,-zł. Wynika z tego, że jest to najważniejsza 
ulica w powiecie. Ponadto zaproponował zdjęcie kwoty 21.600,-zł z 
wydatków Szkoły Zasadniczej Rzemiosł Różnych. Wpisanie takiej kwoty na 
remont szkoły ośmiesza powiat. Ta szkoła potrzebuje na remont dużo więcej. 
Proponuje się wykonanie elewacji, bez wymiany okien. Jest to działanie bez 
sensu.  

 Radny Stanisław Krawiec zapytał w imieniu Klubu SLD na co przeznaczono 
kwotę 563.013,-zł zapisanej w poz.8130 – pozostałe wydatki. 

 Radny Piotr Mazurowski zapytał dlaczego nie jest płacony fundusz zdrowotny 
dla nauczycieli. Łamane są przepisy karty nauczyciela. 

 Radny Józef Reszke poinformował, że Komisja Budżetu i Finansów 
pozytywnie zopiniowała niniejszy projekt uchwały. Stwierdził, że jest za tym 
by ul.Kosynierów wykreślić z listy dróg powiatowych. Ta droga kończy się w 
polu. 
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 Radny Janusz Molak wniósł o zamianę celu wydatku kwoty 21.600,-zł w 
Szkole Zasadniczej Rzemiosł Różnych. na wymianę okien. 

 Członek zarządu Gabriela Lisius oświadczyła, że środki na fundusz zdrowotny 
będą uruchomiane w poszczególnych szkołach. 

 Starosta poinformował, że budżet powiatu uległ zwiększeniu. Dzięki 
zabiegom zarządu mamy dotacje, subwencje. Droga ul.Kosynierów w Rumi 
ma łączyć się drogę E-6. Jeśli chodzi o Zespół Szkół Rzemiosł Różnych 
zrobiliśmy już remonty m.in. kotłowni, łazienek. Jest potrzeba wymiany 
stropów, wymiany okien i innych. Przede wszystkim należy opracować 
strategię określającą w jakich budynkach chcemy mieć szkoły.  

 Krzysztof Krzemiński wyjaśnił, że jego wystąpienie dotyczyło zauważenia 
innych dróg oprócz ul. Kosynierów. Jeśli chodzi o Szkołę Zasadniczą 
Rzemiosł Różnych to powodowała nim troska o tę szkołę. Zrobienie elewacji, 
bez remontu okien jest bezcelowe.  

 Radna Elżbieta Rogala-Kończak stwierdziła, że były rozmowy o likwidacji tej 
szkoły, lecz została zachowana w sieci szkół powiatowych. Ta szkoła 
zostanie. 

 Starosta stwierdził, że szkoła nie będzie zlikwidowana, natomiast może mieć 
inną siedzibę. W ten budynek należy dużo inwestować. 

 Skarbnik powiatu, która wyjaśniała przeznaczenie kwoty 563.013,-zł zapisanej 
w poz.8130 – pozostałe wydatki. 

 Radny Dariusz Rytczak poparł wniosek Radnego Molaka dotyczącego 
wydatkowania kwoty 21.600,-zł na remont okien, nie elewację. 

 Dyrektor Renata Czoska wniosła również o remont okien. W związku z tym 
zarząd powiatu przychylił się do powyższego  

W związku z tym, że więcej uwag nie zgłoszono Przewodniczący Rady  
pan Eugeniusz Gajewski ogłosił głosowanie nad projektem uchwały. W 
głosowaniu wzięło udział 32 radnych, gdzie za przyjęciem uchwały było 28 osób, 
wstrzymały się od głosu 4 osoby. Uchwała została przyjęta zwykłą większością 
głosów.  
 
Następnie głosowano nad propozycją przerwania obrad i rozpoczęcie II części w 
dniu 2 lipca o godz.13.00. Na 32 obecnych radnych za głosowało 23, przeciw 6 
osób, wstrzymały się od głosu 3 osoby. Wniosek został przyjęty. 

W związku z powyższym Przewodniczący Rady – pan Eugeniusz Gajewski 
dokonał zamknięcia I części XXVII Sesji Zwyczajnej o godzinie 18.00. 
 Po czym Radna Elżbieta Rogala-Kończak poprosiła o przedstawienie na 
następnej sesji informacji zarządu, jak  zajął się sprawą ilości członków zarządu, 
w związku z wejściem w życie nowych przepisów ustawy o samorządzie 
powiatowym. 
 
W dniu 2 lipca 2001 roku Przewodniczący Rady – pan Eugeniusz Gajewski 
dokonał otwarcia II części XXVII Sesji Zwyczajnej 
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Ad.9. 
 W kolejnym punkcie porządku obrad Przewodniczący Komisji Rewizyjnej 
Jan Nowicki przedstawił informację o wynikach przeprowadzonej kontroli w 
Zespole Opieki Zdrowotnej w Wejherowie (załącznik nr12). Następnie starosta 
Grzegorz Szalewski przedstawił odpowiedź na niektóre zalecenia Komisji 
Rewizyjnej (załącznik nr 13). Jednocześnie wyjaśnił, że wyjaśnienie niektórych 
spraw nie jest możliwe w tak krótkim terminie. Poprosił o przedłużenie terminu 
do końca sierpnia – tj. do następnej sesji. Następnie głos w dyskusji głos zabrali: 
 Radny Tadeusz Wolski wypowiedział się  w sprawie kształcenia dyrektorek 

ZOZ. Stwierdził, że nigdzie nie ma tak, by płacono nie tylko za studia ale 
również za dojazdy na uczelnię. Proces prywatyzacji ZOZ odbył się w 
naszym powiecie burzliwie, z ciągłymi skandalami. W sierpniu 2000 roku na 
posiedzeniu Rady Społecznej Dyrektor pani Jolanta  Rymsza oświadczyła, że 
ZOZ ma wysokie zyski – teraz są długi. Przekroczono plan w kwocie 
900.000,-zł- - ktoś za to powinien odpowiedzieć.  

 Starosta odpowiedział, że nie potrafi odpowiedzieć co pani dyrektor mówiła 
na posiedzeniu Rady Społecznej. Stwierdził, że powiat był organem 
założycielskim ZOZ, jednak nie składano nam druków rozliczeń. Budżet ZOZ 
nie przechodził przez nasz budżet powiatu.  

 Radna Elżbieta Rogala-Kończak zapytała dlaczego kierowano na studia 
podyplomowe, jeżeli było wiadomo, że ZOZ będzie likwidowany. 

 Starosta odpowiedział, że na studia kierował panie dyrektorki dr 
Krzywosiński w 1997r. Zarząd mógł odmówić dalszego finansowania, lecz 
tego nie zrobił. 

 Radny Jerzy Liszniański stwierdził, że praca Komisji Rewizynej poszła na 
próżno, bo pan Starosta stwierdza, że wszystko się zgadza. Zapytał, czy 
wypłacenie szeregowym pracownikom ekwiwalentów za urlop, czy nawet 
kierownikom jest prawidłowe. Czy nie należy mówić tu o niegospodarności, 
działaniu niezgodnym z prawem. 

 Starosta odpowiedział, że już w 1998r. były zaległości w wykorzystywaniu 
urlopów. Czy to była niegospodarność, w tej chwili nie można odpowiedzieć 
na to pytanie. Nie wszystko zostało sprawdzone.  

 Radny Tadeusz Wolski zapytał o strukturę wydatków. 
 Radny Stanisław Krawiec odpowiedział, że planowano zakupy na kwotę 

625.000,-zł, zakupiono 1.601.152,-zł. Różnica stanowi nadwyżkę planu. 
 Radny Andrzej Zieleniewski stwierdził, że gdyby Komisja Rewizyjna miała 

możliwość dotarcia do wszystkich dokumentów źródłowych, to niewątpliwie 
znalazłaby odpowiedź na pewne kwestie. Na pewno część spraw się wyjaśni. 
Dyrektor J.Foltman w ciągu 2 dni nie mogła ustosunkować się do zarzutów, 
bez możliwości dotarcia do materiałów źródłowych. Jej informacja powinna 
być uzupełniona. Jeśli chodzi o szkolenia to w 1997r. pani Foltman objęła 
stanowisko dyrektora, nie mając wykształcenia administracyjnego do 
prowadzenia jednostki – jest lekarzem, dlatego też zaproponowano jej naukę 
zarządzania na studiach podyplomowych. 
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 Radny Piotr Mazurowski stwierdził, że dziwna jest sytuacja, gdy o ukrywaniu 
jakiś dokumentów mówi osoba postronna, nie zespół kontrolujący. Dziwne 
jest również to, że przy likwidacji przekracza się plan wydatków o 
1.000.000,-zł. W okresie likwidacji przekroczony został 3- krotnie zapas 
magazynowy. Ponadto, on jako nauczyciel jest zobowiązany dokształcać się, 
lecz na własny koszt. Prawa rynku są takie, że każdy musi inwestować w 
siebie. Te reguły gry powinny być dla wszystkich jednakowe. 

 Radny Dariusz Rytczak złożył w imieniu Klubu Radnych SLD oświadczenie 
(załącznik nr 14).  

 Radny Wiesław Szczygieł zapytał, dlaczego w wnioskach pokontrolnych 
mowa jest o ZOZ w likwidacji. Był przecież kontrolowany rok 2000 – to się 
coś nie zgadza. 

 Radny Jan Nowicki wyjaśnił, że w trakcie kontroli ZOZ był w likwidacji, 
kontrolowano jednak cały rok 2000. 

 Radny Wiesław Sikora powiedział, że Komisja Rewizyjna stwierdziła 
nieprawidłowości w działaniu ZOZ. Pan starosta nie przyznał im racji. Zadał 
pytanie co Komisja Rewizyjna rozumie przez stwierdzenie „środki prawem 
przewidziane”. 

 Radny Jan Nowicki wyjaśnił, że chodzi o usunięcie nieprawidłowości. 
 Radny Tadeusz Ptach stwierdził, że mówiono o prywatyzacji same 

superlatywy, tak to jednak nie wyglądało. Ustawa o samorządzie przewiduje 
powołanie podkomisji Komisji Rewizyjnej. 

 Radny Dariusz Rytczak w imieniu Unii Wolności powtórzył wniosek i wniósł 
o zakończenie dyskusji. 

 Radny Jerzy Zielonka stwierdził, że już rok temu była mowa o nadmiernych 
wydatkach w ZOZ. Starosta ze swojej strony już dawno powinien zlecić 
przeprowadzenie kontroli. Mówił o tym wcześniej lecz starosta odpowiedział, 
że obraża dyrekcję ZOZ. Następnie Radny Jerzy Zielonka zaproponował 
wystąpienie do RIO w Gdańsku z prośbą o kontrolę ZOZ. Zapytał również 
czy jest dostęp do dokumentów i kto wydał polecenie o archiwizacji. 
Stwierdził, że przed bilansem dokumenty nie powinny być archiwizowane. 

 Radny Wiesław Sikora stwierdził, że Komisja Rewizyjna może powołać 
rzeczoznawców. Istotne są jednak wyjaśnienia zarządu do wniosków 
pokontrolnych. 

 Radny Tadeusz Wolski poparł wniosek Klubu Radnych Unii Wolności. 
Zapytał likwidatora ZOZ panią Alinę Mańdziuk jakiej wielkości są środki ze 
sprzedaży zapasów magazynowych. Poprosił o rzeczywisty wykaz zakupów. 

 Radny Dariusz Rytczak po raz trzeci powtórzył wniosek Klubu. 
 Radny Wiesław Szczygieł nie zgodził się ze zdaniem Radnego Zielonki, że 

prywatyzacja była przeprowadzona źle. Jego zdaniem była przeprowadzona 
dobrze i co najważniejsze społeczeństwo nie odczuło zmiany. 

 Radny Ludwik Bach stwierdził, że plan wydatków ZOZ był przyjęty i za jego 
przekroczenie powinny być wyciągnięte konsekwencje. 

 Starosta wyjaśnił, że ZOZ to nie zakład budżetowy. 
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 Radna Stanisława Bujanowicz w imieniu Klubu Radnych PS oświadczyła, że 
popierają wniosek Klubu Radnych Unii Wolności. 

 Starosta oświadczył, że również jest za, tylko przypomniał, że Komisja 
Budżetu i Finansów będzie musiała zadecydować skąd przekazać na ten cel 
środki. 

 Radny Stanisław Krawiec przedstawił w sposób bardziej szczegółowy zarzuty 
Komisji Rewizyjnej do działalności ZOZ (załącznik nr 15). 

 Radny Jerzy Liszmański zauważył, że dopiero wypowiedź Radnego Krawca 
wyjaśniła radnym zarzuty stawiane wobec działalności ZOZ. 

 Radny Jan Nowicki wyjaśnił, iż przewodniczący komisji kontrolującej 
uszczegółowił informację w celu zapobieżenia niepotrzebnej dyskusji. 

 Likwidator ZOZ pani Alina Mańdziuk powiedziała, że protokół kontroli 
dotyczy działalności ZOZ, nie procesu likwidacji. Nie będzie więc 
ustosunkowywała się do zarzutów postawionych dyrekcji. Czynności 
likwidacyjne zostały wykonane. Zastępcami likwidatora były panie 
dyrektorki, ponieważ trzeba było zarządzać bieżącą działalnością zdrowotną. 
Następnie wyjaśniła, że ZOZ to samodzielny zakład posiadający osobowość 
prawną. Ponieważ byli zwalniani ludzie, musieli zdać dokumenty i były one 
archiwizowane. Proces likwidacji został zakończony, dokumenty są nadal do 
wglądu. Jeśli chodzi o zadłużenie wobec szpitala to trzeba wziąć pod uwagę, 
że powiat przejmuje środki trwałe ZOZ, co zwiększa majątek powiatu. Jeżeli 
środki trwałe byłyby sprzedane to dług byłby pokryty. Wyjaśniła Radnemu 
Wolskiemu, że w tej chwili nie jest w stanie przedstawić kwoty, jaką 
otrzymała ze sprzedaży środków ruchomych. 

 Radna Stanisława Bujanowicz zapytała, czy radni mają prawo wglądu do 
protokołu kontroli 

 Pani Alina Mańdziuk odpowiedziała, że o tym decyduje Komisja Rewizyjna, 
nie widzi jednak przeszkód.  

 Przewodniczący Rady zapytał, czy RIO może kontrolować ZOZ. 
 Pani Alina Mańdziuk odpowiedziała, że Rada Powiatu jest organem 

prowadzącym i tylko ona może kontrolować. Natomiast Komisja Rewizyjna 
może powołać rzeczoznawcę. 

 Radny Andrzej Dziedzic stwierdził, że sprawa jest złożona i nie jest pewne, 
że jakaś komisja wyjaśni wątpliwości.  

 Radny Dariusz Rytczak stwierdził, że z jednej strony będziemy mieli bilans, 
czyli rozliczenie księgowe, a z drugiej strony będziemy mieli sprawdzenie, 
czy wydatki były prawidłowe. Do tego nie potrzeba super specjalisty. 

 Przewodniczący poprosił o uszczegółowienie wniosku Klubu Radnych Unii 
Wolności. 

 Radny Wiesław Sikora wniósł w imieniu Klubu Radnych SLD o zarządzenie 
10 minutowej przerwy. 

 Starosta Grzegorz Szalewski stwierdził, że ZOZ był kontrolowany przez 
Starostwo. W 1998r. ZOZ miał długi, gdy przeszedł do powiatu został 
odłużony. Przez 2 lata działania pod egidą powiatu miał potężne obroty. 
Niewątpliwie wydatki zwiększyły się podczas likwidacji poprzez zwiększone 
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zlecenia na badania diagnostyczne oraz wykonaniem zaleceń SANEPID-u, w 
związku z powstaniem kas chorych. 

 Radny Ryszard Hinc złożył wniosek przeciwny wnioskowi Klubu Radnych 
U.W. 

 Radny Jerzy Zielonka złożył wniosek o to, by RIO dokonało kontroli ZOZ. 
 
Następnie Przewodniczący Rady ogłosił 10 minutową przerwę. 
Po przerwie wznowił obrady oddając głos Radnemu Dariuszowi Rytczakowi, 
który oświadczył, że zgodnie z § 37 pkt.4 Statutu Powiatu Komisja Rewizyjna 
może wnioskować w sprawie powołania rzeczoznawcy. W związku z powyższym 
Klub Radnych U.W. nie sprecyzował swego wniosku. 
Radca prawny pani Alina Mańdziuk wyjaśniła, że rzeczoznawców nie można 
powołać na wniosek Klubu Radnych, tylko Komisja Rewizyjna może 
wnioskować o wyrażenie zgody przez Radę na powołanie ekspertów. Następnie 
wywiązała się dyskusja na temat powołania rzeczoznawców i określenia 
ewentualnego zakresu ich kontroli. W końcu Radny Dariusz Rytczak stwierdził, 
że prowadzenie obrad jest złe. Klub Radnych U.W. prosił już dużo wcześniej o 
zakończenie dyskusji. Przewodniczący jego zdaniem dopuszcza do niepotrzebnej 
i niesmacznej dyskusji. Po czym wniósł o 10 minut przerwy w sprawie ustalenia 
wspólnego stanowiska Klubu Radnych U.W. i Komisji Rewizyjnej. Po przerwie 
Przewodniczący Rady oddał głos Radnemu Janowi Nowickiemu, który w imieniu 
Komisji Rewizyjnej przedstawił projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na 
powołanie biegłych rzeczoznawców przez Komisję Rewizyjną do kontroli w 
Zespole Opieki Zdrowotnej w likwidacji w Wejherowie.  
W głosowaniu nad projektem uchwały wzięło udział 50 radnych, gdzie za 
przyjęciem było 45 osób, 1 osoba była przeciw, wstrzymały się od głosu 4 osoby. 
Uchwała została przyjęta zwykłą większością głosów.  
 
Ad.10. 

Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Jan Nowicki przedstawił projekt 
uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi na Powiatowego Inspektora Nadzoru 
Budowlanego. W związku z tym, że nie zgłoszono uwag do w/w Przewodniczący 
Rady Eugeniusz Gajewski ogłosił głosowanie, w którym 50 obecnych członków 
rady głosowało w następujący sposób: za 46 osób, wstrzymały się od głosu 4 
osoby. Uchwała została przyjęta zwykłą większością głosów 
 
Ad.11. 
 W dyskusji na temat sprzedaży nieruchomości przychodni zdrowia głos 
zabrali: 
 Radny Piotr Mazurowski poinformował, że Klub Radnych SLD wniósł o 

przedyskutowanie tej sprawy, bo jest ona bardzo ważna i kontrowersyjna. 
Klub przewidywał, że prywatyzacja jest mocno niepokojąca i podjęcie 
uchwały prywatyzacyjnej może wpłynąć negatywnie. Jego zdaniem poglądy 
w sprawie sprzedaży brzmią niebezpiecznie ponieważ może się okazać, że 
skutki sprzedaży ujawnią się dopiero za kilka lat. Bezpieczeństwo powiatu 
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może być zagrożone . Klub Radnych SLD jest za wieloletnią dzierżawą, tak 
by dzierżawcy inwestowali w obiekty. 

 Radny Janusz Molak w imieniu Klubu Radnych Unii Wolności wypowiedział 
się również za wieloletnią dzierżawą, nie sprzedażą. 

 Radny Krzysztof Krzemiński wypowiedział się w imieniu Komisji Polityki 
Gospodarczej: 

- należy dokonać wyceny nieruchomości;  
- zarząd powinien przedstawić całościową koncepcję funkcjonowania 

podstawowej opieki zdrowotnej; 
- należy dokonać analizy wydzielenia elementów gruntów oraz części budowli, 

które nie są niezbędne do prowadzenia działalności niepublicznych ZOZ; 
- lekarze chcieli by kupić nieruchomości na preferencyjnych warunkach. 

Należałoby określić zasady sprzedaży – ilość rat, wielkość odsetek. 
 Radny Dionizy Wrosz przychylił się do koncepcji wieloletniej dzierżawy. 

Przede wszystkim pozostaje gwarancja, że w budynkach tych będzie 
prowadzona działalność medyczna, ponadto te budynki mogą być w 
przyszłości potrzebne powiatowi. 

 Radny Tadeusz Wolski stwierdził, że ze sprzedażą można poczekać. Nowo 
powstałe ZOZ-y zainwestowały w sprzęt, nie mają na dzień dzisiejszy 
pieniędzy. Prawdopodobnie musieli by wziąć pożyczki, a kredyt może 
doprowadzić ich do ruiny.  

 Radny Wiesław Szczygieł stwierdził, że zadania powiatu to promocja i 
ochrona zdrowia. Musimy podjąć decyzję, czy sprzedamy nieruchomości, czy 
nie. Podmioty muszą znać  naszą wolę, by mogły spokojnie pracować. 

 Radna Stanisława Bujanowicz wypowiedziała się w imieniu Klubu Radnych 
PS za wieloletnią dzierżawą.  

 Radny Tadeusz Ptach również wypowiedział się za wieloletnią dzierżawą. 
 Radny Józef Reszke stwierdził, że obowiązku zabezpieczenia usług 

medycznych nikt z nas nie zdejmie. Pozbawiając się tych nieruchomości 
pozbawiamy się narzędzia kierowania. Jest za 10 letnią dzierżawą. Gdy 
odzyskamy lokale na ul. Puckiej (obecnie Urząd Skarbowy) powinniśmy 
stworzyć tam centrum medyczne. Ponadto lekarze medycyny pracy powinni 
również otrzymać gabinety. 

 Przewodniczący Rady stwierdził, że jak wynika ze spotkania z NZOZ część 
podmiotów chce kupić, w konkluzji chodziło tylko o cenę. Ci, którzy nie chcą 
kupić mogą dalej na podstawie podjętej już uchwały dzierżawić lokale. 

 Starosta oznajmił, że zrozumiał z powyższych wypowiedzi, że większość 
radnych jest za wieloletnią dzierżawą, natomiast Komisja Polityki 
Gospodarczej wykazała wolę wyceny i sprzedaży części nieruchomości. 
Musimy odpowiedzieć na następujące pytania- czy chcemy sprzedaży w 
całości, czy wybiórczej oraz w jaki sposób rozliczamy remonty wykonywane 
przez NZOZ. 

 Radny Józef Reszke wniósł o przeprowadzenie ankiety wśród wszystkich 
radnych kto jest za sprzedażą, a kto za wieloletnią dzierżawą. To określi 
ostatecznie wolę większości.  
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W głosowaniu nad w/w wnioskiem za było 49 osób, 1 osoba wstrzymała się. 
Wniosek został przyjęty.   
 
Ad.12. 
 Projekt uchwały z autoporawką w sprawie ustalenia zasad sprzedaży 
najemcom lokali mieszkalnych, stanowiących własność Powiatu 
Wejherowskiego, położonych na terenie miasta Wejherowa przedstawiła 
Naczelnik Wydziału Nieruchomości pani Alina Pęcak. 

W związku z brakiem uwag Przewodniczący Rady przeprowadził 
głosowanie, w którym 50 obecnych członków Rady przyjęło uchwałę 
jednogłośnie. 
 
Ad.13. 

Projekt uchwały z autoporawką (wykreślenie §3) w sprawie zbycia 
nieruchomości, będącej własnością Powiatu Wejherowskiego, stanowiącej lokale 
mieszkalne w budynku położonym przy ulicy Sobieskiego 342 w Wejherowie 
przedstawiła Naczelnik Wydziału Nieruchomości pani Alina Pęcak. 

W związku z brakiem uwag Przewodniczący Rady przeprowadził 
głosowanie, w którym 50 obecnych członków Rady przyjęło uchwałę 
jednogłośnie. 
 
Ad.14. 

Projekt uchwały z autoporawką w sprawie nabycia w drodze darowizny na 
rzecz Powiatu Wejherowskiego nieruchomości stanowiącej własność Gminy 
Linia przedstawiła Naczelnik Wydziału Nieruchomości pani Alina Pęcak. 50 
obecnych członków Rady przyjęło uchwałę jednogłośnie. 
 
A.d.15. 

Projekt uchwały w sprawie zaopiniowania wniosku o likwidację linii 
kolejowej Wejherowo – Garczegorze przedstawiła Naczelnik Wydziału 
Nieruchomości pani Alina Pęcak. Radny Józef Reszke zapytał starostę co zrobił 
w sprawie przywrócenia linii kolejowej Kartuzy-Lębork. Przewodniczący Rady 
przywołał radnego do rzeczy, zwracając uwagę, że w projekcie uchwały mowa 
jest o linii Garczygorze. Wobec braku dalszych uwag przeprowadził głosowanie, 
w którym 50 obecnych członków Rady przyjęło uchwałę jednogłośnie. 
 
A.d.16. 

Radny Józef Reszke zapytał, czy w związku z ostatnim posiedzeniem 
zarządu coś zmieniło w Zespole Szkół Ogólnokształcących w Wejherowie. 
Starosta odpowiedział, że zarząd podjął decyzję o powierzeniu obowiązków 
dyrektora zastępcy pani Danucie Detlaff. 
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Ad.17. 
W punkcie interpelacje i zapytania radnych głos zabrali: 
 Radny Ryszard Hinc zapytał na jakiej podstawie Komisja Budżetu i 

Finansów rości sobie prawo do powtórnego rozpatrywania wniosków z 
działu kultury; 

 Przewodniczący Rady stwierdził, że zarząd rozpatrując wszelkie wnioski 
pociągające skutki finansowe powinien opierać się na opinii Komisji 
Budżetu i Finansów; 

 Radny Janusz Molak powiedział, że Komisja Kultury, Sportu i Turystyki 
pozostawiła drobne pieniądze na rozpatrywanie wniosków, tak więc nie 
widzi powodu, by komisja Budżetu i Finansów powtórnie je rozpatrywała. 

 Radny Piotr Mazurowski poinformował, o tym że Sąd Najwyższy uchylił 
decyzję w sprawie budowy hipermarketu w Rumi. Dochodzą jednak do 
niego informacje o kontynuacji prac. Zadał pytanie staroście w jakim 
kierunku idą te prace. 

 Starosta odpowiedział na pytanie radnego Józefa Reszki w sprawie 
utrzymania linii Wejherowo-Garczegorze i Lębork Kartuzy. Wyjaśnił, że 
spotykał się z Dyrekcją PKP i rozmawiał o funkcjonowaniu tych linii. W 
Warszawie przyjęto kryteria określające jakie linie mogą być finansowane. 
Przyjęto priorytetowe linie: połączenie województwa bydgowskiego, 
powiat Chojnice, linia Kościerzyna- Gdynia, Kwidzyn-Słupsk – te linie są 
dotowane. Nasze linie są nie uzyskały tzw.progu opłacalności. Starosta 
oświadczył, że zarzut bezczynności postawiony przez Radnego Józefa 
Reszke jest bezzasadny. Natomiast na pytanie radnego Piotra 
Mazurowskiego szczegółowej odpowiedzi udzieli na następnej sesji. W 
każdym razie powiat nie ma dużego wpływu na budowę hipermarketu w 
Rumi.  

 Radny Krzysztof Krzemiński zapytał kiedy zostanie spełniony obowiązek 
uchwalenia statutu dla Muzeum.   

 Starosta odpowiedział, że statut przygotowuje muzeum. Na Sejmiku ma 
być podjęta uchwała o wspólnym prowadzeniu muzeum i po jej podjęciu 
można przyjąć statut. 

 Radny Tadeusz Wolski zapytał w jakim celu robiono podział geodezyjny 
przy ul.Katowickiej. 

 Starosta odpowiedział, że w celu dokonania zwrotu nieruchomości 
właścicielom. 

 Radny Tadeusz Wolski zapytał, czy Rada dała na to pieniądze 

 Naczelnik Wydziału Nieruchomościami pani Alina Pęcak odpowiedziała, 
że sprawy te leżą w kompetencji starosty i nie musi mieć do wykonywania 
tego typu zadań upoważnienia Rady. 

 Radny Józef Reszke odpowiedział radnemu Ryszardowi Hincowi, że 
Komisja Budżetu i Finansów stwierdziła, że w podziale środków z działu 
kultury panuje zbyt duża samowola, dlatego ich Komisja opiniuje również 
te wnioski. 
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 Radny Wiesław Sikora zapytał Przewodniczącego Rady jak wygląda 
struktura polityczna w obecnym zarządzie, czy odpowiedzialność za 
podejmowane decyzje ponosi AWS czy P.O.  

 Przewodniczący odpowiedział, że jest to pytanie polityczne. Jeśli chodzi o 
zarząd to 4 osoby reprezentują PO, 2 osoby RSAWS. 

 Radny Wiesław Sikora poinformował, że ta odpowiedź jest potrzebna 
społeczeństwu powiatu. 

 Starosta zripostował powyższe przypominając, że za decyzje – podjęte 
uchwały odpowiada cała Rada. 

 Radna Stanisława Bujanowicz zadała pytanie Naczelnikowi Wydziału 
Komunikacji, co zrobiono w sprawie tworzenia filii wydzału w gminach. 
Jest to bardzo potrzebne, ze względu na duże kolejki. Ponadto zapytała, czy 
nie można coś zrobić by w godzinach 6.00-13.00 można było dojechać do 
Łęczyc.  

 Naczelnik Wydziału Komunikacji odpowiedział, że nie będą tworzone filie 
wydziału w gminach. Zabrania tego ustawa o prawie ruchu drogowego. 
Wydział Komunikacji starostwa działa już sprawnie zadania są realizowane 
na bieżąco. Jeśli chodzi o SKM - jest to odrębny zakład, skontaktujemy się 
z nim w powyższej sprawie. 

 Radny Jerzy Liszniański stwierdził, że Powiatowy Urząd Pracy nie 
współpracuje z Agencją Własności Rolnej Skarbu Państwa.  

 Starosta odpowiedział, że Dyrektor Powiatowego Urzędu Pracy pan Leonid 
Lech ustosunkuje się do powyższego na piśmie. 

 Radny Józef Reszke  stwierdził, że starostwo nie chciało przyjąć do pracy 
pracowników z gmin, przyjęto nowych i dlatego teraz w Wydziale 
Komunikacji jest zła organizacja pracy 

 Sekretarz powiatu Jacek Lass odpowiedział, że organizacja pracy jest 
dobra. Wyjaśnił, że w gminach pracowało 19 osób. Część pracowników 
gmin przeszło do starostwa, część jest nowych. W Wydziale Komunikacji 
Starostwa pracuje tylko 17 osób, mimo, że zadania powiatu w tym zakresie 
zwiększyły się. 

 Radny Jerzy Liszniański zapytał w imieniu NZOZ Choczewo o termin 
wypłat 13-tek. 

 Radca prawny pani Alina Mańdziuk odpowiedziała, że z chwilą podjęcia 
uchwały o likwidacji ZOZ powiat przejmie zobowiązania i przedłoży 
Radzie projekt uchwały w sprawie zmiany budżetu. 

 Starosta poinformował, że będzie to propozycja zaciągnięcia kredytu lub 
sprzedaży nieruchomości.  

 
Ad. 18. 
 
 Radny Jerzy Zielonka poinformował o przebiegu prac dotyczących uznania 
Matki Boskiej Wejherowskiej za patronkę powiatu. 
 Radny Józef Reszke wniósł o przedstawienie składu politycznego 
Prezydium Rady. 
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Przewodniczący Rady poinformował, że w Prezydium zasiada 2 członków 
RSAWS (E.Gajewski, K.Bistroń) oraz 1 członek PO (W.Szczygieł). Ponadto 
jeszcze raz zaznaczył, że wszelkie pisma, które wpływają na jego ręce przekazuje 
do wiadomości wszystkich radnych. Pismo, o którym była mowa na początku 
sesji wpłynęło w dniu 31.05.01r. posiada pieczątkę kancelarii, nie posiada 
pieczątki Biura Rady. Oświadczył jeszcze raz, że pisma tego nie otrzymał i prosi 
starostę o wyjaśnienie tej sprawy. 
Starosta odpowiedział, że Przewodniczący Rady widział to pismo na zarządzie, 
tak więc nie może mówić, że nie wie o jakie pismo chodzi. 
 Radny Jerzy Liszniański oświadczył, że jego zdaniem zarząd niepotrzebnie 
zdjął z porządku obrad projekt uchwały przeznaczenia do sprzedaży 
nieruchomości zabudowanych przychodniami zdrowia, tym bardziej, że 7 komisji 
było za. 
 

Ad.19.  
Przewodniczący Rady – pan Eugeniusz Gajewski dokonał zamknięcia II 

części XXVII Sesji Zwyczajnej o godzinie 18.30. 
 
 
 
Załączniki: 
1. Lista obecności Radnych na XXVII Sesji Rady Powiatu Wejherowskiego. 
2. Lista zaproszonych gości na XXVII Sesji Rady Powiatu Wejherowskiego. 
3. Sprawozdanie Zarządu z prac między sesjami. 
4. Wystąpienie członka zarządu Gabrieli Lisius w debacie oświatowej 
5. Wystąpienie Naczelnika Wydziału Edukacji Mirosława Lademanna w debacie oświatowej  
6. Wystąpienie Kierownika Powiatowego Urzędu Pracy Leonida Lecha w debacie oświatowej 
7.  Wystąpienie członka zarządu Gabrieli Lisius na temat przeprowadzonych konkursów na 

stanowiska dyrektorów. 
8. Wystąpienie pani Jadwigi Jędrej przedstawiającej stanowisko Rady Pedagogicznej ZSO w 

Wejherowie. 
9. Wystąpienie pana Ryszarda Kaczyńskiego przedstawiciela Koła NSZZ „Solidarność” 

pracowników Oświaty i Wychowania przy Zespole Szkół Ogólnokształcących w 
Wejherowie 

10. Oświadczenie Klubu Radnych Unii Wolności. 
11. Oświadczenie pana Bogusława Brezy. 
12. Informacja przedstawiona przez pana Jana Nowickiego o wynikach przeprowadzonej 

kontroli w ZOZ w Wejherowie. 
13. Odpowiedź zarządu powiatu na wnioski pokontrolne przedstawione przez Komisję 

Rewizyjną. 
14. Oświadczenie Klubu Radnych Unii Wolności. 
15. Wystąpienie radnego Stanisława Krawca. 

 
 
 
 

Protokołowała:     Posiedzeniu przewodniczył: 
 

     Alicja Bartosiak 
 


